
                

Αθήνα, 06 Μαΐου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

ΠΡΟΣ: 1. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Κυριάκο 

Πιερρακάκη 

2. Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα. Νίκη 

Κεραμέως 

  

Θέμα: «Ανησυχία και προβληματισμός για τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις και 

τους ελεύθερους επαγγελματίες, η παραχώρηση των αναγκαστικών 

εισπράξεων των οφειλών του ΕΦΚΑ, σε ιδιωτικές εισπρακτικές και 

διαχειριστικές εταιρείες (FUNDS)». 

 

Σφοδρές αντιδράσεις προκαλεί κυβερνητική απόφαση, η οποία περιλαμβάνεται σε 

νομοσχέδιο και αναμένεται να ψηφιστεί το αμέσως επόμενο χρονικό διάστημα, να 

αναθέσει την αναγκαστική είσπραξη των χρεών προς τον ΕΦΚΑ, τόσο από φυσικά 

και νομικά πρόσωπα, όσο και από επιχειρήσεις και ελεύθερους επαγγελματίες, σε 

ιδιωτικές εταιρείες διαχείρισης κεφαλαίων (services και funds), με ό, τι αυτό 

συνεπάγεται για την ομαλή λειτουργία της αγοράς. 

Η εν λόγω διάταξη έχει ήδη προκαλέσει σφοδρές αντιδράσεις από την πλευρά της 

ΕΣΕΕ (Ένωση Εμπόρων), της ΓΣΕΒΕΕ (Γενική Συνομοσπονδία Επαγγελματιών 

Βιοτεχνών) και του Βιοτεχνικού Επιμελητηρίου. Σύσσωμοι οι εκπρόσωποι των 

παραγωγικών φορέων της μικρομεσαίας επιχείρησης, εκφράζουν την έντονη 

ανησυχία τους για τη νέα οικονομική επιβάρυνση, μα και την ασφυκτική ψυχολογική 

πίεση που πρόκειται να υποστούν, αφού αντί να επιτευχθεί η αύξηση της 

εισπραξιμότητας του ΕΦΚΑ - που είναι και το προκείμενο - προβλέπουν πως θα 

λειτουργήσει ανασταλτικά για την αγορά, πλήττοντας περαιτέρω τις ήδη 

επιβαρυμένες επιχειρήσεις, οδηγώντας σε ακόμη μεγαλύτερη συρρίκνωση της 

εγχώριας επιχειρηματικότητας. 
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Σύμφωνα με στοιχεία από την 4η Τριμηνιαία Έκθεση Προόδου του 2024 του ΚΕΑΟ 

(Οκτώβριος-Δεκέμβριος 2024) προκύπτει ότι: 

• υπάρχει συγκέντρωση πλήθους οφειλετών στις χαμηλότερες κλίμακες 

οφειλών με 1.575.353 οφειλέτες (73,44% των οφειλετών) να έχουν οφειλή 

έως 15.000 ευρώ ο καθένας 

• το 88,03% των οφειλετών (1.888.365 οφειλέτες) έχουν οφειλή έως 30.000 

ευρώ ο καθένας 

• μεγάλο μέρος του υπολοίπου οφειλών αφορά 313.012 οφειλέτες με οφειλή 

από 15.000 – 30.000 ευρώ ο καθένας (13,75% του τρέχοντος υπολοίπου). 

Συνεπώς προκύπτει πως παρόλες τις ελλείψεις του, το ΚΕΑΟ εισέπραξε το 2024 το 

ποσόν των 1.960.602.100 ευρώ και με στοχευμένη (οίκοθεν) ενίσχυση των 

υπηρεσιών και των δυνατοτήτων του και ουχί με παράδοση των «κλειδιών» των 

δημοσίων εισπράξεων σε ξένες ή/και εγχώριες ιδιωτικές διαχειριστικές εταιρείες 

(Funds), που όλοι γνωρίζουν πως συμπεριφέρονται και τί μεθόδους εκφοβισμού και 

τρομοκρατίας χρησιμοποιούν εις βάρος των οφειλετών και της κοινωνίας εν γένει, το 

όφελος για τις επιχειρήσεις, τους επαγγελματίες, αλλά και το ίδιο το κράτος, θα 

μπορούσε να ήταν εξόχως θετικό και αποτελεσματικό. 

Τα παραπάνω δεδομένα αποδεικνύουν ότι αιτία της γενικευμένης συσσώρευσης 

οφειλών των ασφαλισμένων, τα οποία αφορούν ως επί το πλείστον τα χαμηλά και 

πολύ χαμηλά εισοδήματα, είναι η υπέρμετρη εισπρακτική και ασφαλιστική πολιτική, 

η στέρηση δυνατότητας για αποτελεσματικές και βιώσιμες ρυθμίσεις, η δυσκολία 

τραπεζικής χρηματοδότησης, το ασταθές φορολογικό σύστημα κλπ. 

 

 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Σε περίπτωση που αναγνωρίζετε το γεγονός πως η συνεχής «διόγκωση» των 

ληξιπρόθεσμων οφειλών στον ΕΦΚΑ δεν οφείλεται - στην πλειοψηφία των 

περιπτώσεων - σε εσκεμμένη ασυνέπεια των υπόχρεων, ούτε βεβαίως σε 

συνειδητή και στρατηγική άρνηση καταβολής φόρων και εισφορών, αλλά στις 

συνέπειες της βαθειάς και πολυετούς οικονομικής ύφεσης που ακόμα και σήμερα 



προκαλεί στενότητα και επιφύλαξη στην αγορά, για ποιο λόγο επιστρατεύετε 

νομικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου στη διαχείριση των ληξιπρόθεσμων 

ασφαλιστικών οφειλών; Δεν αντιλαμβάνεστε τον αρνητικό αντίκτυπο που 

προκαλεί η δράση των Funds, τόσο στους ίδιους τους οφειλέτες, όσο και στην 

ευρύτερη κοινωνία, οι πρακτικές των οποίων έχουν επιφέρει τεράστια οικονομική 

καταστροφή σε όσους δανειολήπτες είχαν την ‘ατυχία’ να βρίσκονται κάτω από 

τη «Δαμόκλειο σπάθη» τους; 

2. Συνδικαλιστικές οργανώσεις εργοδοτικών εκπροσώπων προτείνουν τη θέσπιση 

μιας πιο διευρυμένης και ρεαλιστικής ρύθμισης οφειλών (τόσο των ασφαλιστικών 

όσο και των φορολογικών χρεών), με δυνατότητα αποπληρωμής σε 100 ή 120 

μηνιαίες δόσεις και σταθερό επιτόκιο που δεν θα υπερβαίνει το 3% - 4%, ώστε να 

δοθεί «ανάσα» στις μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις, επιτρέποντάς τους να 

τακτοποιήσουν με προγραμματισμό και συνέπεια τις οικονομικές τους 

υποχρεώσεις. Σκοπεύετε να εξετάσετε ένα τέτοιο ευνοϊκό σενάριο; 

3. Με την εφαρμογή της συγκεκριμένης απόφασης, το σύνολο του μητρώου των 

οφειλετών του ΚΕΑΟ θα διαβιβαστεί σε ιδιωτικά services και funds, με 

δυνατότητα κατοχής και επεξεργασίας των ευαίσθητων προσωπικών δεδομένων 

των ασφαλισμένων οφειλετών. Μπορείτε να μας ενημερώσετε, εάν καθίστανται 

εκ των προτέρων γνωστοί οι όροι επεξεργασίας των δεδομένων αυτών, ποιος είναι 

ο χρόνος τήρησής τους, εάν υπάρχει δικαίωμα διαγραφής κλπ; Η ως άνω 

παραχώρηση μεταβίβασης (σε ιδιωτικές εταιρείες) προσωπικών και κοινωνικών 

δεδομένων μιας δημόσιας υπηρεσίας, θεωρείται ενδεδειγμένη θεσμική ενέργεια, 

ακόμα και αν καλύπτεται από το «μανδύα» των υποστηρικτικών και 

ενημερωτικών υπηρεσιών;  

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Αθανάσιος Χαλκιάς 

Α’ Αθήνας 

 

 




